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Vážení  
spoluobčané,

Zpravodaj v novém 
Již první pohled na obálku 
vám prozradil, že jsme 
výrazně změnili podobu 
Zpravodaje. Po necelých 10 
letech spolupráce s hořickou 
tiskárnou paní čapkové 
jsme se rozhodli pro změnu 
tiskárny.  
u nově vybrané tiskárny 
typodesign jsme získali 
výhodnější podmínky.  
Nevím, zda si paní čapková 
přečte toto číslo, ale chci 
jí i před vámi poděkovat 
za dosavadní spolupráci. 
Pevně věřím, že nový formát 
Zpravodaje přijmete a bude se 
vám líbit. Zároveň slibujeme, 
že už bude stále plně barevný. 
Možná jste si všimli, že 
staronovým „šéfredaktorem“ 
je opět po rodičovské  
dovolené navrátivší se  
Markéta tanzerová, a tak 
právě na ní bude tvorba 
nového Zpravodaje. Markétu 
tedy opět vítám a děkuji 
za výbornou spolupráci 
i paní veronice Mikešové, 
která po dobu Markétiny 
nepřítomnosti svědomitě 
a zodpovědně vykonávala  
práci knihovnice 
a informačního pracovníka. 

Trocha čísel
Jako tradičně začátkem roku 
zde pro vaši informaci uvedu 
několik čísel, která by vám 
měla poskytnout reálnou 
představu o finančním 
hospodaření naší obce 
v minulém roce. loni jsme 
měli poměrně značné výdaje, 
koneckonců o uskutečněných 
akcích jsem psal poměrně 
obsáhle již minule. výdajová 
strana rozpočtu byla 
26.400.985,70 korun. Mimo 
to jsme loni „odložili“ volných 
20 mil. korun na lépe úročený 

bankovní produkt. I přes vliv 
výkyvů ekonomiky a snížení 
výběru daní příjmová 
strana rozpočtu vyšplhala 
na rekordních 37.197.503,04 
korun. Z toho vyplývá 
rozpočtová rezerva ve výši 
takřka 10,8 mil. korun.

Dlužím ještě stavy  
bankovních účtů  
k 31. 12. 2020:

Běžný účet u čsoB:    
7.821.037,46 korun

spořicí účet u čsoB:   
15.115.778,75 korun

Běžný účet u čNB:   
4.334.953,42 korun

depozitní účet u oberbank aG: 
20.036.766,23 korun

Fond sporoinvest:   
2.375.971,98 korun

Fond amundi:   
155.875,44 korun

Pokladní hotovost:   
24.172,00 korun

Z výše uvedeného můžete 
vidět, že naše obec je 
ve vynikající finanční kondici 
a nerozhodí ji ani snížení 
příjmů po kolotoči změn daní 
(úspory na poplatníka, změny 
dPH a zrušení superhrubé 
mzdy) z konce roku.

Oprava silnice  
č. II/143 v průtahu 
Brlohem
v květnu nás čeká oprava 
páteřní silnice č. II/143, která 
tu ještě asi nebyla. Jihočeský 
kraj, respektive správa 
a údržba silnic, vybral loni 
k opravě úsek této komunikace 
směrem na Kuklov a došlo 
by tak k dokončení již 
provedené opravy této 
důležité komunikace druhé 
třídy na našich katastrech 
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(v minulosti se opravil úsek 
od Rojšína). Musím říct, že 
jsme v počátku (červenec 
2020) měli velký problém, 
neboť jsme nebyli včas o tomto 
plánu informováni a museli 
jsme narychlo žádat Jihočeský 
kraj o rozdělení opravy do etap 
z důvodu plánované výstavby 
chodníku k autobusové 
zastávce a opravě přípojek 
a vodovodu na Horánku. 
Kraj nám částečně vyhověl, 
a i když termínově jsme 
chtěli práce posunout 
na léto, z důvodů smluvních 
a dotačních se to nepodařilo. 
tedy „naše práce“ na chodníku 
a vodovodu proběhnou 
společně v měsících březnu 
a dubnu a měla by po jejich 
skončení na ně navázat ona 
oprava samotné komunikace. 
výstavba chodníku (hřiště 
- autobusová zastávka) 
a oprava vodovodu na Horánku 
(křižovatka u Pechů - 
křižovatka nad Jednotou) 
postihnou samozřejmě 
obyvatele právě tam, kde 
budou práce probíhat, ale 
až na výjimky nebude celý 
úsek uzavřen. doprava tak 
bude možná, i když omezená 
(např. kyvadlová, řízená 
semafory). ovšem podstatné 
omezení provozu bude 
představovat uzavírka při 
opravě komunikace v úseku 
Horánek křižovatka u Pechů 
- křižovatka pod bytovkami 
u školy (u bývalé šicí dílny 
salcer, dnes Pokorný sítě). 
Je vybrána oprava formou 
kompletní renovace povrchu, 
kde stroj rozemele část podloží 
komunikace do hloubky asi 
30 cm, obohatí to cementem 
pro zpevnění, podklad se 
urovná a zhutní a poté na to 
přijdou asfaltové vrstvy 
vozovky. Předtím ještě dojde 
k odfrézování části vozovky 
tak, aby finálním položením 
asfaltových koberců nedošlo 

ke zvýšení nivelety (výšky) 
vozovky. tato technologie 
sebou však nese nutnost 
úplné uzavírky úseku pro 
veškerý provoz. Místní se 
musí připravit na objížďky 
i na to, že se některé dny 
nedostanou do svých garáží 
či dvorů vůbec. Něco půjde 
objet po našich místních 
cestách, něco jiným 
příjezdem do Brloha. Úplná 
uzavírka by měla trvat asi 
6-7 dnů, celá akce by neměla 
trvat déle než cca 3 týdny. 
Na nějakou dobu proběhne 

i výluka autobusové dopravy, 
resp. její omezení a přesun 
zastávky pravděpodobně 
k Zemědělskému družstvu 
nebo prodejně Jednoty (to je 
v řešení). autobus z Chvalšin 
nebo Křemže pojede 
do Rojšína, poté přes Křemži 
do Chlumečku, do Brloha 
a dále do Jaronína atd. 
Nastane tak určité zpoždění. 
I tato situace je aktuálně 
v řešení a může se změnit. 
Může nastat i ta možnost, 
že se komunikace č. III/1435 
(Brloh – Chlumeček) pro 

Úsek opravované komunikace
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ostatní provoz uzavře a budou 
po ní jezdit pouze autobusy, 
ale o tom se ještě bude jednat. 
Chtěl bych vás tedy požádat 
o trpělivost, zhotovitel se 
bude snažit o co nejrychlejší 
provádění prací.  
další informace např. 
o uzavírkách či výlukách 
hromadné dopravy budou 
zveřejněny na úředních 
deskách, jakmile to bude 
možné. Na obrázku vidíte úsek 
opravované komunikace.

Odpady a dopady
drobnou slovní hříčkou bych 
rád uvedl téma, kterému se 
budeme věnovat v nejbližší 
době, a tím jsou dopady 
nového zákona o odpadech 
na hospodaření s nimi. 
v současné době hospodaříme 
s odpady v rámci starého 
zákona o odpadech formou 
občanskoprávních smluv, 
kde se každý občan zaváže 
ročně uhradit jistou sumu 
za daný druh odpadu 
(tříděný, velkoobjemový, 
nebezpečný, biologicky 

rozložitelný a elektroodpad) 
a na odvoz směsného 
komunálního odpadu si 
zakoupí jednorázový žeton, 
který zavěsí na popelnici. 
Nový zákon o odpadech náš 
režim již příští rok nebude 
umožňovat, a tak bude nutná 
změna. s kolegy budeme 
hovořit o možnosti využít 
paušální poplatkový systém, 
který již řada obcí a hlavně 
měst má již řadu let. Myslím 
si, že náš systém nebyl špatný 
a motivoval lidi třídit odpad. 
Paušální systém tuto výhodu 
smazává, ale zas na druhou 
stranu zjednodušuje situaci. 
Poplatek jde v případě 
problémů s úhradou podstatně 
lépe vymoci, nemáme 
náklady s manipulací 
s žetony a obyvatelé znají 
přesné náklady na odpady. 
ovšem podle mne to jsou 
sekundární vlastnosti. 
Primární by měla být úroveň 
třídění a já doufám, že 
nebude horší. Bohužel už nyní 
vidíme (ne)pořádek kolem 
některých sběrných míst 
zejména v oblastech s vyšší 
anonymitou obyvatel. tak 

prosím, nebuďme lhostejní 
a šetřeme naše životní 
prostředí i peněženky. 
o vybraném způsobu vás 
budeme včas informovat.

Jaro za dveřmi
Zrovna teď, když se podívám 
z okna, tak to na úplné jaro 
nevypadá, ale už se to blíží. 
Počasí občas zazlobí sněhovou 
přeháňkou, vždyť je teprve 
březen. Kdo by čekal, že 
budeme v únoru chodit  
venku v tričkách. Není úplně 
běžné, že rozdíl teplot je tak 
velký, třeba na Kvildě byl  
asi v osmi dnech 50 °C  
(-30 °C a +20 °C). Zkrátka 
meze jsou ještě studené, pivko 
za oknem příjemně chlazené, 
ale sluníčko o sobě dává vědět 
častěji a déle. a taky den se 
viditelně prodloužil ráno 
i večer. vitamín d potřebujeme, 
a tak vám přeju krásné jaro 
a ať se vám na ten velký pátek 
otevře nějaký poklad.  
a nemusí se hned třpytit.

Martin Toman  
starosta

Z jednání  
zastupitelstva obce

Poslední řádné zasedání 
zastupitelstva v roce 2020  
se konalo 21. prosince.  
Vzhledem k epidemiologické 
situaci jsme vyměnili kancelář 
starosty za prostornější 
zasedací místnost.  
Zasedání se fyzicky zúčastnilo  
7 zastupitelů, 2 byli přítomni 
on-line. K projednání jsme 
schválili program, který  
měl šest bodů. 

První bod jako obvykle patřil 
rozpočtu a jeho změnám, 
které hospodářka zasílá 
elektronicky v dostatečném 
předstihu všem zastupitelům. 
Příjmy byly navýšeny o příjmy 
z daní + získaná dotace. 
výdaje byly navýšeny v oblasti 
lesního hospodářství, čov 
v souvislosti s elektřinou, 
v oblasti sportovního zařízení 
a dále pak výměnou starého 
kotle za nový poloautomatický 

v kulturním domě, který bude 
vytápět hospodu i byt. výdaje 
byly také navýšeny o náklady 
na vybudování dětského 
hřiště v Jaroníně a na veřejné 
osvětlení.

V druhém bodě jsme projednali 
předložený rozpočet  
ZŠ a MŠ Brloh na rok 2021, 
z něhož vzešla výše příspěvku 
na provoz školy, který byl 



Zpravodaj obce Brloh  |  číslo 1  |  2021

5

zakomponován do obecního 
rozpočtu. Následovalo 
schválení obecního rozpočtu 
na rok 2021. Po diskuzi byly 
do rozpočtu zahrnuty ještě 
další investice, a to oprava 
střechy kapličky v Rojšíně, 
přístřešky pro kontejnery, 
vodovod Horánek, prodloužení 
kanalizace (Písek), chodník 
okolo hřiště k zastávce  
a převod peněz z BÚ na jiný  
lépe úročený účet.

Ve třetím bodě starosta 
navrhl složení jednotlivých 
inventarizačních komisí 
a hospodářka stanovila 
plán inventur pro rok 2020. 
Zároveň byli členové těchto 
komisí proškoleni, jak mají 
inventarizaci provádět, 
jaký majetek, jaké účty 
inventarizovat a v jakých 
termínech mají být  
inventury prováděny.

Čtvrtý bod se týkal 
prodeje a směny pozemků 
v katastrálním území Rojšín. 
v minulosti došlo k tomu,  
že předchozí majitel  
vybudoval plot bez větších 
ohledů na katastrální hranici.  
současný majitel by tuto  
situaci rád napravil,  
s čímž zastupitelé souhlasí.

další případ směny pozemku 
je v katastrálním území Brloh. 
Zastupitelstvo se mu věnovalo 
již na jedné z předešlých 
schůzek. Předchozí majitel 
nemovitosti opět zastavěl část 
obecního pozemku, tentokrát 
verandou a plotem. obec se 
s žadatelkou dohodla, že nechá 
vypracovat geometrický plán 
na oddělení pozemku, protože 
v minulosti nechala naopak 
zaasfaltovat část soukromého 
pozemku. obě strany se 
dohodly na vzájemné směně 

s tím, že plochu navíc, kterou 
nabyde žadatelka, od obce 
Brloh odkoupí.

další pozemek k odkupu je  
také v katastrálním území 
Brloh. v minulosti byl již 
schválen prodej předzahrádky 
a části příjezdové cesty 
k pozemku žadatele,  
ale úředním nedopatřením 
nebyl prodej pozemku 
dokončen. Žadatel proto 
požádal o snížení odkupní 
ceny oproti zvyklostem. 
Zastupitelstvo s navržením 
většinově souhlasilo.

V pátém bodě jsme se  
věnovali odměnám výjezdové 
jednotce obce Brloh (JsdHo). 
velitel jednotky předložil 
zprávu o činnosti JsdHo 
v minulém roce a zároveň dle 
dohodnutých kritérií vyčíslil 
odměny pro jednotlivé členy. 
Zastupitelé odměnu členům  
bez připomínek schválili.

Šestý bod„různé“ zahrnuje 
několik podbodů.

Informoval jsem zastupitele 
o stavu koupaliště. Bazén 
měl na počátku letošního 
roku velké úniky vody, které 
zapříčinily, že se bazén nedal 
dopustit klasickým způsobem. 
Po dohodě zastupitelstva 
obce byla provedena částečná 
oprava velkého bazénu před 
započetím sezóny, která 
zamezila masivnímu úniku 
vody. Koupaliště bylo možné 
napustit, a tak bez větších 
potíží sezonu zvládlo. I přesto 
by bylo vhodné provést 
další opravy bazénu, aby 
se minimalizovaly veškeré 
úniky vody. Zastupitelstvo 
diskutovalo nad řadou variant. 
První z nich byla oprava 
vystěrkováním speciální 

pružnou hmotou, druhá  
nechat bazén vyložit folií  
a třetí vybetonování. 
Zastupitelstvo vzalo v úvahu 
klady i zápory všech variant. 
Jako nejvhodnější se jeví 
betonáž bazénu, neboť 
poskytuje vysokou stabilitu 
opravy i úpravu okolí místa. 
Jeden ze zastupitelů ovšem 
přislíbil, že zjistí i další 
možnosti provozování 
koupaliště, např. na přírodní 
bázi. Zastupitelstvo souhlasilo 
a bude se tomuto bodu věnovat 
i na příštím zasedání.

starosta navrhl podat dotaci 
na vybudování přístřešků nad 
kontejnery z Programu obnovy 
venkova. Zastupitel Kříž navrhl 
požádat o dotaci na opravu 
střechy kaple v Rojšíně buď 
z Krajské dotace, anebo 
z dotace Ministerstva kultury.

Po neúspěšném pokusu  
žádosti o dotaci na  
rekonstrukci volejbalových 
kurtů a veškerého zázemí  
i oplocení celého areálu,  
se pokusíme požádat o dotaci 
i v letošním roce. Po diskuzi 
jsme akci rozdělili na tři 
etapy. v letošním roce proto 
požádáme jen o vybudování 
kurtů. samostatnou etapou 
bude vybudování zázemí 
(šatny) a poté i oplocení.

starosta nastínil, že bychom 
měli zrekonstruovat obecní 
rozhlas. Zastupitelstvo  
s tímto návrhem souhlasí 
a starosta nechá plán 
rekonstrukce nacenit.

starosta vysvětlil, že bude 
potřeba schválit změnu 
v územním plánu pro 
vybudování čističky  
odpadních vod.

Tomáš Jungwirth 
místostarosta
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Jak se žije v Brloze těm,  
kteří se sem teprve stěhují…

Dnes jsem o rozhovor  
požádala manžele Doskovy, 
Ivetu, která v Brloze vyrostla, 
a jejího manžela Michala.  
Oba v současné době žijí 
v Českých Budějovicích,  
ale jak se zdá, tak tady  
v Brloze do budoucna  
hodlají zakotvit natrvalo. 

Mýlím se, nebo je to pravda?

M: Já myslím, že teď už se 
doba naplnila. skoro všechno 
na Ivetině rodném domě jsme 
zrekonstruovali. vnitřek jsme 
připravili k bydlení. Myslím, 
že nejpozději v květnu tady 
budeme už bydlet.

Původně jste plánovali bydlet 
v Brloze?

M: Původně jsme chtěli blíž 
k Budějovicům.

I: No já jsem teda nechtěla.  
Mně to tady naprosto vyhovuje. 
Ruch města mi určitě chybět 
nebude, za tím si člověk 
vždycky dokáže dojet. ale ujet 
od ruchu, to už je daleko těžší. 
Nemůžu říct, že by to pro mě 
bylo ve městě úplně těžký,  
ale rozhodně to není ideální. 

M: to já to mám zase malinko 
obráceně, protože jsem celý 
život bydlel ve městě. Město 
poskytuje rychlou dostupnost 
kamarádů, obchodů,… 
vzpomenu si, že potřebuju 
něco opravit, vyskočím 
ven a za chvilku jsem v obi 
a za hodinu už to montuju. 
Budu si muset zvyknout, že 
takhle rychle všechno nepůjde. 
ale jinak se sem už moc těším, 
hlavně na ten klid. Jezdíme sem 
často, takže už to neberu jako 
chatu, tak jako dřív.

Co pro vás bylo tím impulzem, 
že jste se rozhodli se sem 
přestěhovat?

M: Především naše dítě a taky 
doba. Koronavirová krize nás 
utvrdila v tom, že město pro 

nás není to nejideálnější. My 
máme v Budějovicích malý 
byt, a když tě tam někdo zavře, 
tak za půl dne vám dítě začne 
lézt po hlavách, kredencích,… 
a když pak vyjdete na chvilku 
ven, tak vyjdete vždycky 
na beton, na nějaké usmolené 
hřiště.

I: Je daleko snazší uvařit si kafe, 
sednout si na zahradu a mít 
spokojené dítě na pískovišti, 
které tam stráví osmdesát 
procent dne. Je v klidu, běhá 
a má prostor. 

Michale, zaujal tě Brloh něčím 
tak, že sis řekl, že je pro tebe 
tím pravým místem?

M: Brloh mě víceméně zaujal 
okamžitě, když jsem poznal 
Ivetu.  Mně to tady připadá 
jako taková „vesnička má 
středisková“. Je tu všechno, což 
mě fascinuje. obou stupňová 
škola, obchod, fungující 
hospoda. a celkově je to spádově 
zajímavá obec. Je tady možnost 
cestovního ruchu a možnost 
mnoha směrů, kterými se 
turistika ubírá, jako cyklistika, 
pěší turistika nebo Kuklov. 
všechno to do sebe tak hezky 
zapadá. s divadlem jsme toho 
už celkově dost projeli, takže 
jsem těch vesnic poznal hodně. 
a upřímně musím říci, že obcí 
tohohle typu není zas tolik.

I: Nic zásadního tady de facto 
nechybí.

Ty Michale tedy pocházíš 
z města?

M: ano, já jsem z města, 
ale vlastně jsem historicky 
celkem zajímavě „vzniknutej“. 
Moji rodiče oba pocházejí 
z Puklicovky u družby. Koukali 
si vzájemně do oken no a pak… 
táta byl ajznboňák, jezdil 
s mašinou a dostal možnost 
práce v sokolově, kde se 
otevíralo lokomotivní depo. tak 
se odebral za prací do sokolova 

a moje matka za ním dojížděla 
na návštěvy, přičemž jsem se 
v onom sokolově, já Budějčák, 
narodil. ale jinak jsem Budějčák 
jak poleno.

A žil jsi pak v Sokolově?

Žil, protože táta tam pak 
dostal byt. takže do patnácti 
let jsem vyrůstal v sokolově. 
Po střední škole jsem se zase 
vrátil do Budějovic. Je pravda, 
že ještě předtím jsem proběhl 
několika zaměstnáními, a to 
i v zahraničí, třeba v Německu. 
a když jsem se vracel ze 
zahraničí, jak Honza ze 
zkušený, tak jsem se rovnou 
vrátil do Budějovic. Já jsem 
se v sokolově nikdy necítil 
doma. Je to takový technický, 
hornický, průmyslový a zašedlý 
město. takže jsem vlastně 
úplně městský kluk. Jako 
malého, když jsme jezdili 
na vesnici, kde byly slepice, 
husy a zahrada, tak mě to 
nikdy nebavilo. Já jsem takový 
„antimičurinovský“ typ. 
Co zasadím, to mi vždycky 
zdechne. 

Iveto, a jak to máš ty?

I: No s domácí květenou 
špatně, protože mě ty tři 
kytky na parapetu v paneláku 
prostě nebaví. ale tady už se 
na zahradničení moc těším. 
vždycky jsem byla spíš vesnický 
typ. Kdybych se kdykoli měla 
rozhodnout, tak vždycky pro 
vesnici. 

A co tvoje dětství v Brloze?

I: Já vlastně na něj vzpomínám 
hrozně ráda. Z mého dnešního 
pohledu bylo skvělý, že všechno 
bylo blízko. Když teď vidím, jak 
lidi žijí v Budějovicích, kde se 
za vším musí dojíždět… Kdežto 
tady v Brloze jsme všechno měli 
blízko a mohli jsme relativně 
i v nízkém věku leckdes sami. 
všude je vidět a je to tady takové 
volnější. a myslím, že si to pro 
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naši  Charlottku takhle přesně 
dokážu představit. doufám,  
že tady bude spokojená.

Myslíte si, že je tady dost  
vyžití pro děti?

M: osobně úplně nevím, jaké je 
tady vyžití pro děti, ale z toho, 
co se tu nabízí, tak asi jo. 
Myslím, že my sami naší dceři 
dost věcí dáme, třeba muziku. 
Můžu ji učit hrát na hudební 
nástroje. 

I: Myslím, že jestli máme dojet 
na druhý konec Budějovic nebo 
ji odtud někam odvézt,  
tak to vlastně není zas až 
takový rozdíl. 

Tím jsme vlastně teď naťukli 
vaši další profesi, a tím je 

divadlo pro děti a celkově 
působení v kultuře, kterému  
se věnujete oba dva.

M: ano, my těch profesí máme víc. 

I: Já jsem teď stále ještě 
na mateřské, ale tím, že 
pracujeme společně, tak jsem 
vlastně nikdy z práce úplně 
neodešla. Což si myslím,  
že je skvělý, hlavě teď,  
když se budu „vracet“.

M: děláme veškeré 
kostýmované i nekostýmované 
dětské projekty. to znamená 
různé dětské show, karnevaly 
a vstupy do městských 
programů. doplňujeme to třeba 
malováním na obličej nebo 
prací s balonky a taky hrajeme 
divadlo. všechno má takové 

divadelní pásmo a všechno to 
propojujeme. divadlo prostupuje 
vlastně celou naší prací. 

I: Naší největší srdcovkou jsou 
asi dětské tábory.

Jak dlouho se tomuhle směru 
věnujete?

M: Já vlastně od dětství. 
v sokolově jsem vyrůstal 
s kamarádem daliborem 
Gondíkem, se kterým jsme 
bydleli vedle sebe. on chtěl 
pak být víc divadelník a já 
víc kuchař, takže tam jsme se 
malinko rozešli, ale vždycky to 
ve mně bylo. divadlo jsem měl 
jako koníčka i k práci, hrával 
jsem v Budějovicích ochotnické 
divadlo. akorát já jsem spíš dost 
improvizátor. scénář může být 

Manželé Doskovi
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ideálně o pěti bodech a to, co se 
děje mezi, to je takový jazz.

I: to pak bývá hodně zajímavý, 
ale naštěstí už jsme za ta léta 
spolu hodně sehraní.

M: Pak nějak postupně přišel 
projekt klaun Hugo.  Jezdil jsem 
s kytarou na zádech po celé 
republice. dělal jsem vlastně 
sám většinou jen krátké vstupy 
a zjišťoval jsem, co děti baví. 
Postupně se to nabalovalo 
a začali jsme pracovat pro 
agenturu, to už jsem měl 
tehdy jednu kolegyni. a pak 
se objevila Iveta, kterou jsem 
vzal na první akci, která byla 
na programu.

I: to jsem se jela jenom podívat. 
Byli jsme spolu asi dva dny a mě 
zajímalo, co vlastně Michal dělá. 
ale nakonec jsem musela vzít 
práci za jednu indisponovanou 
Michalovu kolegyni, a tím to 
začalo. Pak jsem se jednou 
zmínila, že bych chtěla 
malovat na obličej, protože já 
mám vystudovaný pedák se 
zaměřením na výtvarný obor, 
tak jsem si řekla, že by mě to 
mohlo bavit. tehdy jsem ještě 
pracovala na krajském úřadě. 
v sobotu jsem mu o tomhle 
mém záměru řekla a v úterý 
mi Michal volal do kanceláře, 
abych si objednala barvy, aby 
stihly přijít, protože na sobotu 
prodal jako práci i malování.  
a postupně na mě zůstalo pořád 
víc a víc úkolů. tehdy mi vlastně 
končila smlouva v práci,  
takže to byl tak trochu osud. 
Myslím, že věci se dějí přesně 
v ten čas, kdy se mají dít.

Ty jsi vlastně celý život 
směřovala k práci s dětmi. 

Já mám vystudovanou 
střední pedagogickou školu 
v Prachaticích, s výtvarnou 
specializací. Zpětně to pro 
mě bylo zásadní, především 
předmět osobnostní 
a dramatická výchova,  

který mi pro práci, kterou 
teď dělám, dal strašně moc. 
Celkově z těch nápadů 
a vědomostí čerpám dodnes.

A co jsi dělala po střední 
škole?

Chvilku jsem dobrovolničila 
v hospicu v Prachaticích a pak 
jsem se rozhodla, že možná  
pro mě bude trošku lepším 
směrem sociální práce.  
tak jsem vystudovala obor 
sociální práce ve veřejné správě 
a pak jsem dělala sociálně-
právní ochranu dětí, ale… 
obávám se, že současný systém 
není vždycky úplně nastavený 
pro ochranu dětí ideálně a nedá 
se s tím toho moc udělat. takže 
vlastně to, že se ty naše osudy 
s Michalem takhle poskládaly, 
je dobře. Je zvláštní, že jsme 
spolu skoro pořád už osm 
let, ale vůbec se vzájemně 
neštveme.

M: všude je něco, ale vlastně  
je to opravdu super, na všem 
jsme schopní se domluvit. 

Loni jste si tady v Brloze 
pronajali léta nepoužívanou 
hospodu v kulturním domě. 
Co vás k tomu vedlo?

M: Když člověk stojí na jedné 
noze, tak může snadno 
padnout.  My vsadili všechno 
jen na kulturu a to není 
nikdy jistota. Jeden z nás si 
zlomí nohu a nebude moct jít 
na jeviště. takže jsme  
pak vymysleli ještě hospodu. 
a kdyby bylo úplně nejhůř, 
tak se ještě Iveta může 
vrátit ke svojí práci a jít učit 
do mateřské školky nebo 
do sociálního odvětví.

I: tehdy Michal říkal, že 
do hospody budou lidi chodit 
vlastně pořád a bude to pro 
nás pevný základ. Nejdřív 
jsme si pořídili hospodu 
v Budějovicích. ta celkem 
prosperovala a vlastně i teď  

je to jediná naše aktivita, která 
ještě alespoň trochu vydělává. 
Máme tam výdejní okénko. 
a pak, když jsme se sem začali 
stěhovat, tak jsme pořídili 
druhou hospodu v Brloze. 
Impulzem k tomu pro nás byla 
pouť před dvěma lety, kdy jsme 
s kočárkem chodili po pouti 
a Michal s mým tatínkem si 
pořád neměli kde dát pivo,  
a to byl zcela zásadní problém, 
který se Michal rozhodl řešit. 
Nejdříve tím, že by si udělal 
stánek na příští pouti.

M: ale pak se nám to nějak 
rozleželo a řekli jsme si,  
že místo stánku zkusíme 
hospodu a začali jsme hledat 
místo. uvažoval jsem i o tom, 
že bych zboural garáž u nás 
na zahradě a udělal tam 
posezení pro deset lidí.  
ale pak se naskytla opuštěná 
hospoda, která byla celkem 
pěkná. Něco málo jsme do ní 
investovali a rozjeli jsme to.

Bylo to už v době, která byla 
kvůli koronaviru celkem 
nejistá. Nebáli jste se toho?

M: v tomhle oboru bát se 
znamená se nerozhodnout.  
Je to podnikání jako každé jiné 
a risk je vždycky. ale to, že to 
bude takhle dlouho trvat, to 
jsme nepředpokládali. Bereme 
to tak, že jsme minimálně 
zjistili, co by tady lidi chtěli. 
Nejdřív jsme třeba vůbec 
nevařili, ale pak jsme zjistili, 
že by o to byl zájem. Musíme 
přežít tuhle těžkou dobu a pak 
navázat tam, kde jsme přestali. 
Myslím, že tady je i potenciál 
turistů, jen to podchytit. 
Nedávno jsme tady byli 
na procházce a já úplně žasnul, 
kolik krásných míst tu je. Podle 
mě tady turistický ruch má 
budoucnost. 

Je rozdíl mezi provozem 
hospody na vsi a ve městě?

Oba: obrovský.
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I: Je to dané i tím,  
že v Budějovicích máme 
hospodu na sportovišti, takže 
spoustu těch zákazníků, jsou 
sportovci. Fungujeme hlavně 
při trénincích a turnajích,  
kdy tudy za jeden den  
proběhne 250 lidí.

M: Není to hospoda, 
do které by se chodilo běžně 
na pivo, protože je v patře 
a na sportovišti. 

A co vaše kulturní činnosti, 
nechybí vám hraní?

M: už rok jsme nestáli 
na podiu. teď jsme hráli divadlo 
pro školku, což normálně 
neděláme, ale protože už se 
nám stýskalo,  
tak jsme to vzali. 

I: loni jsme dělali v létě ještě 
tábor pro děti, kde byla sice 
nějaká hygienická opatření, 
ale ta se dala naplnit, protože 
se na dobrých táborech dělají 
běžně.

M: Bylo víc kontrol, vlastně 
kontrola na každém turnusu. 
ale tábor byl. letos plánujeme 
další. v zimě nám sice jeden 
nevyšel, ale uvidíme. 

Tábory vás, jak už jste 
řekli, hodně baví. Tys 
dokonce vyrazila na jeden, 
pokud si dobře pamatuju, 
s několikatýdenní 
Charlottkou.

M: Jj, byla tam a kojila. 

I: Baví nás tábory. snažíme 
se v tomhle oboru i vzdělávat 
a dělat to pořád líp a líp.  
dřív nám chybělo hodně 
zkušeností a vzdělání,  
ale pořád to doplňujeme.  
teď aktuálně máme 72 dětí, 
a když vyhlásíme tábor, tak 
do dvou dnů máme plno. 

Michale, ty jsi kuchař, 
prozradíš, jestli vaříš rád?

M: vařím rád a vařím rád 

i doma. Kuchyně je doma 
výhradně Ivety, jen když ji 
mám uklízet. dělám si legraci, 
správný kuchař si má po sobě 
uklízet. ale když se nám rozbila 
myčka, tak jsem se držel 
stranou.

A vůči Ivetině vaření jsi 
kritický, nebo chválíš? 

Chválím. ale máme lehce 
odlišné stravovací návyky. 
Já na ty zeleninové věci moc 
nejsem. Papriková polévka je 
sice nejskvělejší věc, ale já ji 
jedl jednou a víc nemusím.

I: Papriková polévka je skvělá!

Když jsme v tom prostoru 
knihovny, tak mě zajímá,  
co rádi čtete? Neboť jak říkal  
T. G. Masaryk „řekni mi,  
co čteš, a já ti řeknu,  
jaký jsi člověk“.

M: Já čtu rád humorné věci, 
třeba Šimka s Grosmannem. 
čtu hodně odborných časopisů 
z gastronomie. Že bych se 
začetl do nějaké beletrie, 
nedejbože že bych se začetl 
do nějaké poezie, to úplně 
nejsem já. Mám rád Švejka, 
někdy mám pocit, že mám tak 
trochu švejkovskou duši. Švejk 
se u nás vlastně nestěhuje ani 
do knihovny zpátky. Celkově  
už tak velký čtenář nejsem,  
teď jsem v situaci, že vydržím 
celý film, ale u knížky po třetí 
stránce spím.

I: Já od té doby, co mám 
elektronickou čtečku, tak čtu 
strašně moc, ale na druhou 
stranu, tím si knížky vybírám 
i míň pečlivě. často se mi 
stává, že některé ani nedočtu. 
Co mě ale zaujalo v poslední 
době úplně nejvíc, tak je série 
od evžena Bočka aristokratka. 
a mám ráda terryho Pratchetta. 
a taky ráda čtu oblíbené blogy 
na internetu.

Iveto, ty jsi tady spoustu let 
nežila. Co se tady změnilo?

Je pravda, že neznám hroznou 
spoustu lidí. děti, které já 
jsem si pamatovala, dneska už 
nejsou úplně děti a změnily se. 
Na druhou stranu spousta věcí 
se mění a opravuje k lepšímu, 
viz dětské hřiště nebo 
chodníky, což je super.  
Mně osobně hodně leží 
v žaludku stav pastoušky, 
protože bydlíme blízko 
a vidíme na ni. Brloh byl jiný, 
ale to je celkově dobou, která se 
nějakým stylem vyvíjí a i tady 
se s tím potřebuje udržet 
nějaká kontinuita. Myslím 
třeba, že my jsme žádné dětské 
hřiště nepotřebovali, vyhráli 
jsme si třeba v lese.  
ale teď už je to jiné. 

Na závěr bych se vás ještě 
chtěla zeptat, kdy si myslíte,  
že skončí současná krize?

M: to je otázka pro skleněnou 
kouli. Rozhodně bychom ale 
chtěli stihnout letní sezonu. 
ale je to ve hvězdách. uvidíme, 
jak to půjde s očkováním, atd. 
věřím, že je to nemoc jako 
každá jiná a že to nakonec 
zvládneme. Rozhodně 
neházíme flintu do žita.  
tenhle kolotoč věčného 
otvírání a zavírání  
není úplně příjemný.  
Každé zavření a následné 
otevření je jako rozjíždět to 
celé znova, ale pokud to nebude 
trvat další rok…

I: Ještě chvilku vydržíme. 

Chtěla bych vám poděkovat 
za milý rozhovor, který velice 
snadno vznikal a těžko se 
přepisoval, protože osobně 
neznám dva upovídanější 
lidi, než jste vy dva. A chtěla 
bych vám popřát do budoucna, 
ať se vám daří v pracovním 
životě stejně dobře jako v tom 
osobním a máte se spolu  
pořád hezky.

Markéta Tanzerová
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Knihovna

Markéta Tanzerová

v současné době funguje knihovna v Brloze v omezeném provozu. lze si vypůjčit pouze knihy,  
hry a periodika, které jsou předem objednané. objednat si je můžete telefonicky na telefonním  
čísle 380 745 065 nebo prostřednictví e-mailu knihovna@obecbrloh.cz. stejné je to i v případě vracení 
dokumentů. vždy se čtenář musí objednat na konkrétní datum a čas. Nefungují běžné úřední hodiny. 
aktuální informace se dozvíte na stránkách knihovny www.knihovnabrloh.estranky.cz.

Co knihovna  
dále nabízí:

Možnost laminování 

Formát a4  15 Kč 
Formát a5  12 Kč 
Formát 54 x 86 mm 6 Kč

Tisk dokumentů A4:

Jednostranný tisk 2 Kč 
oboustranný tisk  3 Kč

DŮM A ZAHRADA, GURMET,  

CHATAŘ A CHALUPÁŘ, KRÁSNÝ ROK,  

KREATIV, MAMINKA, MARIANNE BYDLENÍ,  

ROZMARÝNA, PRAKTIK, SOFIE PRVNÍ,  

SVĚT KUCHYNÍ, SVĚT KOUPELEN,   

VÍTANÝ HOST NA ŠUMAVĚ

SEZNAM ODEBÍRANÝCH PERIODIK

Soutěž pro nejmenší čtenáře od tří do šesti let! 

existuje spousta krásných knížek a některé z nich jsou hotové perlorodky, z nichž si můžete 
vytáhnout perličku. tyto perlorodky se nacházejí i v naší knihovně. a vy, nejmenší čtenáři,  
se můžete ponořit do jejich hlubin a získat z nich perličku pro svůj náhrdelník. a jak ji získáte? 
Hledejte knížku, která je na hřbetu označena symbolem perly. Na vás je si tuto knížku půjčit, 
přečíst a vyplnit kartu s úkolem, kterou s půjčením knížky dostanete.  
tuto kartu odevzdáte v knihovně. Za přečtení a splnění úkolu získáte jednu perličku.  
vaším úkolem je nasbírat tolik perliček, abyste si mohli kolem krku uvázat krásný perlový 
náhrdelník pro sebe nebo třeba jako dárek pro maminku. Jak dlouhý náhrdelník bude, záleží  
už jen na vás, malí lovci perel!

ačkoli soutěž začíná 1. dubna, tedy na apríla, není to žádný apríl! sbírat perličky pak máte možnost 
po celý rok až do 1. dubna příštího roku. a to i v době pandemie. Knihy budete dostávat tak, jak 
jste zvyklí, přes „výdejové okénko“. Kartičky s úkoly buď společně s knihami, nebo prostřednictvím 
e-mailu, podle toho, o jaký úkol se bude jednat. Náhrdelníky s perlami bude pak možné sledovat 
na stránkách knihovny. Fyzicky budou zatím zavěšeny na chodbě před knihovnou.  
až to situace dovolí, budou si děti korálky moci samy navlékat.  Pokud vás zajímá více informací, 
koukněte se na stránky knihovny.

Lovci perel

v této době bych chtěla upozornit na to, že knihovna nabízí také roznášku knihovních jednotek 
nemohoucím na požádání. 

dále mají také čtenáři možnost využít služby meziknihovní výpůjční služby, kdy si mohou 
vypůjčit prostřednictvím knihovny v Brloze knihy z jiných knihoven, i když tam nemají konto. 
Z knihovny Městyse Křemže, z Městské knihovny v českém Krumlově a Jihočeské vědecké 
knihovny v českých Budějovicích je tato služba zprostředkována zdarma.  
Z ostatních knihoven za poplatek 50 Kč.

Meziknihovní výpůjční služba
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Nové knihy

BELETRIE PRO DĚTI:
Dvořáková, Martina  
 –  ModRotIsKová PoHádKa

Griffiths, Andy 
 –  ZtřeŠtěNý důM Na stRoMě.  

39 PateR
 –  ZtřeŠtěNý důM Na stRoMě. 

52 PateR

Hercíková, Iva 
 – o ZvědavéM ŠtěňátKu

Rowling, J. K. 
 – IKaBoG 

Walliams, David 
 – dědečKův velKý ÚtěK 
 – ledová oBluda 
 – PůlNočNí GaNG

NAUČNÁ PRO DĚTI:
Sedláčková, Jana  
 –  PoZNáváMe Zvířata lesa 

s čeRveNou KaRKulKou 

BELETRIE PRO DOSPĚLé:
Atwoodová, Margaret 
 –  svědeCtví

Brown, Sandra 
 –  Kouřová CloNa
 –  MIleNeC Ze sNů
 –  NeBeZPečNá PodoBa
 –  RůŽový víKeNd
 –  ŠPINavá HRa

Eben, Marek 
 –  MyŠleNKy Za volaNteM

Hanišová, Viktorie 
 –  dlouHá tRať

Jacobs, Anne 
 –  veNKovsKé sídlo: časy se MěNí

Keleová-Vasilková, Táňa 
 –  RodINNé KluBKo

Morton, Kate 
 –  HodINářova dCeRa

Paolini, Christopher 
 –  sPát v MořI HvěZd

Russellová, K. E. 
 –  Má teMNá vaNessa

Strout, Elizabeth 
 –  JMeNuJI se luCy BaRtoNová

Šebek, Tomáš 
 –  NeBe Nad JeMeNeM: v JIHoZáPadNí 

asII s léKařI BeZ HRaNIC

Quinnová, Julia 
 –  vévoda a Já

DETEKTIVKY, THRILLERY:

Beran, Ladislav 
 –  ReNdeZ-vous s vRaHeM

Cílek, Roman 
 –  KRálovství věčNéHo tICHa

Connelly, Michael 
 –  čeRNá oZvěNa

Fieber, Michal 
 –  slePé oKNo

Horská, B. M. 
 –  RuKavIčKy sMRtI

Marsons, Angela 
 –  MRtvé vZPoMíNKy:  

PříPady KIM stoNeové

Minier, Bernard 
 –  Údolí

Nesbo, Jo 
 –  KRálovství

Ptáčková, Jindřiška 
 –  BásNíK  

Uher, František 
 –  seveRNí NáBřeŽí

NAUČNÁ LITERATURA PRO DOSPĚLé:

Ciglbauer, Jan 
 –  od KolaBoRaCe K vRaŽdáM: 

PříBěH sedMINásoBNéHo vRaHa 
RNdR. ladIMíRa MaléHo  
Z česKýCH BuděJovIC 

NOVé SPOLEČENSKé HRY:

aZul
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Základní škola 
a Mateřská škola Brloh

Zimní zprávičky  
ze školičky 
s úsměvem jde všechno 
lépe, a tak zimní zprávičky 
začneme úsměvně. vrátíme se 
do vánočního období, kdy se 
ve školce nadělovalo a Ježíšek 
přinesl dětem pěkné dárečky.                                       
Štěpánek se díval na hračky 
pod stromeček, kroutil hlavou 
a divil se.  Po chvilce řekl: „to mi 
teda ten Ježíšek sem do školky 
mohl přinést tu řezačku!“                                                                                              
Co dodat? snad mu tu řezačku 
Ježíšek přinesl domů. 

a ještě jedna perlička: Paní 
učitelka vyposlechla rozhovor 
dvou chlapců. Jeden chlapec 
povídá: „Můj taťka si vůbec 
nečistí zuby a má v puse dva 
červy!“  druhý chlapec odpoví: 
„Hm, tak si je radši čisti!“ s tím 
můžeme jen souhlasit! 

Prosinec, leden, únor… 
pojedeme do hor. toto je  
naše školková pomůcka na 
zapamatování zimních měsíců.

letošní zima byla báječná, 
a tak jsme si ji po letech 
bezvadně užili. Konečně jsme 
si mohli hrát se sněhem - 
koulovat se, stavět sněhuláky, 
„lopatovat“ na školní 
zahradě, pozorovat svoje 
i zvířecí stopy, dělat na sněhu 
andílky,… prostě zima, 
kterou známe od Josefa lady.                                                         
děti si dojmy ze zimy 
přenesly i do třídy. vyráběly 
a malovaly sněhuláky, zimní 
zamrzlá okénka, domečky 
a zasněženou krajinu 
za doprovodu tematických 
básniček a písniček. také nás 
navštívila Paní zima. vyprávěla 
nám o tom, co dovede, když 
kraluje. Co se jí líbí x nelíbí. 
a děti jí pomáhaly najít 
ženicha - Pana sněhuláka.                                                                                                                                   
a protože letošní zima nám 
přinesla i mrazivé dny, využili 
jsme toho k ledovým pokusům, 
které děti moc bavily.

Některé zimní sporty šly 
provozovat i ve školce, např. 
s hokejkou trefit puk do branky, 

chůze po ledových krách,  
hod koulí do „rybníka“, posílání 
koule nad hlavami v řadě, 
házení koule kamarádovi 
a další. Po vyposlechnutí 
pohádky Rukavička se dětem 
podařilo pohádku si zahrát.  
Být na chvilku pejskem, 
myškou, zajíčkem,… a vědět, 
jak je důležité si vzájemně 
pomáhat a myslet i na druhé.
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Eliška:  
–  aby se neutopil 

sněhulák  
a ty, aby ses 
neutopila na ledu. 
a můžeme se koulovat.

Tadeášek:  
–  lopatovat na kopci po sněhu. 

Bruslí se po ledě.

Lukášek:  
–  Můžeme udělat sněhuláka, 

házet sníh. Když nebude  
sníh, tak nebudou vánoce.   
Na ledu se dá uklouznout, 
plácneme sebou na zadek. 
Na tvrdým ledu se dá bruslit.

Laurinka:  
–  sněhulák a koule.

Štěpánek:  
–  Můžeme si ze sněhu udělat 

koule - pak sněhuláka.  
led má vodičku a až bude 
mráz, tak ta vodička zmrzne.

Děti dostaly během měsíce 
února anketní otázku: 

„Co všechno se dá dělat 
na sněhu, na ledu,  
se sněhem, s ledem?“

(opakování znalostí  
se zimní tématikou) 

odpovídaly děti od dvou  
do šesti let.

Jáša: 
–  Když napadne sníh, pak se 

z něj udělají veliký koule, 
udělají veliký balíky a ležící 
„sněhuláky“ na zemi. Když 
bude pršet, tak nebude sníh - 
sníh totiž zmizí.

Emička:  
–  Na sněhu se dá stavět 

sněhulák, potom ještě třeba 
bobovat, lyžovat a sáňkovat. 
Na iglú potřebujeme hodně 
sněhu.

Matyášek:  
–  Koule a sněhulák.  

Bruslit na velkém ledu.  
Pozor, aby se nepropadli 
do vody! Já nemám brusle.  
až bude zima, budu lyžovat.

Evička:  
–  Bruslit se dá s ledem  

a se sněhem se dají dělat  
koule a „sněhuláky“.

Růženka:  
–  led se rozpustí, když bude 

sluníčko. Klouzat na bruslích. 
Maruška to umí, já ještě ne, 
lojzík má hokej.

Matoušek:  
–  Ze sněhu se dají dělat koule 

- postaví se z nich sněhulák. 
s ledem se dá udělat pokus 
- obarví se voda, dá se to ven - 
musí být mráz a pak se z toho 
stane barevný led.
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od 3. - 10. května 2021 bude probíhat zápis dětí do mateřské školy na příští školní rok 
2021/2022 (odevzdávání vyplněných přihlášek). Prázdné přihlášky budou k vyzvednutí  
v MŠ první týden v dubnu. Prosíme, choďte do MŠ v odpoledních hodinách z důvodu nerušení 
činnosti. Zapisují se děti zpravidla starší tří let. Pokud vaše dítě dovrší věku tří let v průběhu 
školního roku 2021/2022 a budete je chtít umístit v MŠ, přijďte k zápisu. dodatečný zápis  
se bude umožňovat pouze výjimečně, např. v případě přistěhování předškolního dítěte.

vážení rodiče budoucích prvňáčků. Pokud bude situace příznivá a budeme se moci setkávat, 
proběhne zápis do první třídy dne 15. dubna 2021 ve 13 hodin ve škole. v případě, že se setkání 
nebude moci uskutečnit, pošlete žádost na školní mail skolabrloh@seznam.cz a vše vyřídíme  
on-line. Formulář žádosti bude v aktualitách na stránkách školy, ale nemusíte jej použít. 

Zápis do MŠ

Informace k zápisu do první třídy

Dana Hamanová

Přeji všem klidné dny. 
Stanislava Hlaváčková

Sárinka:  
–  dělat sněhuláka,  

koule. Na ledu bruslit, klouzat. 
Maminka si zlomila ruku 
na ledě a musela do nemocnice 
a dostala sádru.

všechny odpovědi byly 
zajímavé. děti ukázaly, že je 
letošní zima bavila a že se naučí 
prožitkem víc než pouhým 
posloucháním.

a protože k zimním 
radovánkám patří i karnevalové 
a masopustní přípravy, tak jsme 
se do všeho pustili  
s velkým nadšením. Nejlepší 
bylo převlékání do školkových 
kostýmů, abychom věděli, 
že se v kohokoliv můžeme 
proměnit a nemusíme se 
bát. a stejně tak i lidé.                                                                
Úplně nejkrásnější byl pátek  
12. února, kdy jsme měli 
ve školce karneval. děti si 
z domova přinesly kostýmy. 
Po svačince začalo taneční 
dovádění různých pohádkových 
či zvířecích postav. disko tance 
a zdařilé pohybové kreace 

vystřídalo plnění sportovních 
a kvízových úkolů. dařilo se 
nám všechno a hlavně - užili 
jsme si hodně legrace. děti si 
kromě zážitků odnesly domů 
dobrůtky a diplomy. Prý to bylo 
bezva!  

Co nás ještě čeká? Poprosit 

zimu, aby brzy předala vládu 
tolik očekávanému jaru. A jaru 
připomenout, co všechno má 
udělat, abychom se my mohli 
radovat nejen ze sluníčka.

Brzy zase ahoj!

Vaše Kuřátka
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Pošta v Brloze má nové 
telefonní číslo 954 238 206

Otevírací doba pošty:

Pondělí 12:00 – 17:00

Úterý 8:00 – 12:00

Středa 12:00  – 17:00

Čtvrtek 8:00  – 12:00

Pátek  8:00  – 12:45

Sběrný dvůr je otevřen každý pátek od 15 – 17 hodin  
(v zimním čase pak od 14:30 – 16:30 hodin).  
Dále pak každý sudý týden v sobotu od 9 – 10 hodin. 

Popelnice se aktuálně vyvážejí každou středu. Pozor! v letním 
období se vyvážejí pouze jednou za čtrnáct dní. v úterý v lichém 
týdnu se pak vyvážejí plasty a ve čtvrtek v lichém týdnu papír. 

Na obecním úřadě je možnost platit poplatky platební kartou. 
v rámci plateb upřednostňujeme bezhotovostní platební styk,  
tedy převodem z účtu. 

Informace obecního úřadu

Pro ty, kteří se nyní nacházejí v hmotné nouzi, nabízí Obec Brloh respirátory.  
Pokud o ně budete mít zájem, dojděte si pro ně na obecní úřad nebo nás kontaktujte  
na telefonním čísle 380 745 126.

dne 16. ledna 2021 oslavili 
manželé Brožovi zlatou 
svatbu. Přejeme jim hodně 
zdraví, štěstí a spoustu dalších 
strávených let spolu.

Přeje rodina

Zlatá 
svatba
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Blahopřání
jubilantům

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme  
a přejeme do dalších let hodně štěstí a spokojenosti. 

ať prožijete další léta ve zdraví, s úsměvem na tváři a v pohodě,  
v blízkosti svých příbuzných, přátel a známých.

leden Božena Dufková 85 let Brloh 

 Ludmila Jakešová 70 let Brloh

 Vlasta Šafářová 70 let Rojšín

 Josef Brož 84 let Brloh

 Karel Prüher 99 let sedm Chalup

 

Únor Růžena Hanzalová  96 let Brloh

 Božena Tancerová 81 let Brloh

 Marie Vacková 89 let Brloh

 Vlasta Vacková 88 let Brloh

Březen Anežka Foltinová  85 let Janské Údolí

 Vlasta Jakešová 82 let  Brloh

 Anna Karlová 81 let Brloh

Pro informaci uvádíme, že ve Zpravodaji zveřejňujeme jubilanty ve věku 65, 70, 75 a 80 let.  
od 80 let pak každoročně. 

Zveřejňujeme pouze ty jubilanty, kteří vyplnili, podepsali a odevzdali souhlas  
se shromažďováním a zpracováním osobních údajů na obecní úřad v Brloze.  

totéž platí i pro dárkové balíčky (a to od 70 let).
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Očkování v domě  
s pečovatelskou službou

Dana Sixlová

dne 19. ledna a 16. 
února u nás proběhlo 
očkování na Covid-19 
zaměstnanců a klientů 
pečovatelské služby. 
MPsv (Ministerstvo  
práce a sociálních věcí) 
zajistilo, aby zaměstnanci 
a klienti sociálních  
služeb dostali vakcínu 
mezi prvními, jelikož 
patří do jedné  
z rizikových skupin.  
to jen na vysvětlenou, 
když jste se mě ptali  
„proč jsme nevyhlásili 
očkování místním 
rozhlasem a že byste  
též přišli“. 

očkování jsme všichni 
zvládli statečně a žádné 
nežádoucí reakce nás 
nepotkaly. děkujeme 
mobilnímu očkovacímu 
týmu z Nemocnice český 
Krumlov za skvělý přístup 
a spolupráci.

Za klienty dPs děkuji 
místnímu občanovi 
za finanční dar. Za něj 
jsme pořídili venkovní 
stolek a slunečník. 
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Jak se v nákazách  
chránili lidé v minulosti

Příspěvky čtenářů Zpravodaje

Vzpomínka na Josefa Hanusche

V únoru zemřel na covid 
jeden z duchovních otců 
a tvůrců místních řezbářských 
vernisáží Josef Hanusch.

s řezbařinou začal již 
v patnácti letech a tato činnost 
ho provázela celý život. 
Pracoval jako řezbář v Malém 
divadle a spolupracoval 
při restaurování starého 
nábytku. Později získal sám 
kvalifikaci restaurátora a mezi 
jinými pracemi restauroval 
i loutky Matěje Kopeckého. 
Později nastoupil jako učitel 
jevištní techniky na střední 
uměleckoprůmyslovou školu 
sv. anežky české v českém 
Krumlově, kde vyučoval až 
do svého odchodu do důchodu.  
I v důchodu dále pracoval jako 
restaurátor a řezbář. 

Je to téměř dvacet let, kdy přišel 
spolu s vratislavem Jerhotem 
s nápadem pořádat řezbářské 
vernisáže v Brloze.  Během řady 
let přivedl na vernisáže řadu 
mladých talentů, z nichž někteří 
se stali vynikajícími umělci. a někteří dodnes uvádějí, že jejich umělecké začátky byly také v Brloze. 
vernisáže pak vždy zlidšťoval svým humorným přístupem i odpovědným vyjádřením zadaných témat.  

vzpomeňme na něj, neboť jak praví jedno severské přísloví „muž je tak dlouho živ, dokud ostatní 
vyslovují jeho jméno“. Libor Lev

Říká se, že nikdy nebylo tak 
špatně, aby nemohlo být ještě 
hůř. Co se ovšem týče současné 
situace, můžeme si říci: „hůř 
už bylo“. Evropu ve středověku 
sužovaly morové epidemie. 

První zmínky o morech 
na našem území jsou už 
z desátého století a jejich 
skutečná příčina není známa. 
První prokazatelná morová 

epidemie v evropě se tak 
datuje do let 1347-1352.  Poté 
v intervalech sužovaly morové 
epidemie zhruba tři sta padesát 
let a poslední morová epidemie 
zasáhla naši zemi koncem 
sedmnáctého století. lidé se 
pochopitelně šíření bránili. 
Jaké to byly způsoby, nám může 
napovědět protimorové nařízení 
z roku 1649. vzhledem k době 
vydání nařízení pochopitelně 

nabádá, aby jeden každý hříchy 
a nepravosti své opustil, k Bohu 
skrze zkroušené a horlivé pokání 
opravdově se obrátil, života 
svého polepšil. dále vyzývá 
vrchnost a úřady, aby dbaly 
a vyzývaly lid k řádnému životu 
a trestaly přestupky proti 
němu. lidem se doporučovaly 
modlitby k protimorovým 
patronům. Hlavními ochránci 
proti moru byli sv. Roch, sv. 
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Šebestián, sv. Rozálie, Panna 
Marie ochranitelka, svatí 
Kosma a damián a další. 
důležitá ovšem byla další 
nařízení, týkající se pohybu 
obyvatel. dosud nepostižená 
města nepouštěla do svých 
bran lidi z nakažených nebo 
podezřelých míst. ti museli 
strávit dvoutýdenní karanténu 
na určeném místě před branami. 
Postihy za porušení byly podle 
sociální příslušnosti  - nemilost, 
pokuta, vězení, v opakovaných 
případech pranýřování 
a veřejné vypovězení.  ano, 
i tenkrát se trest odstupňoval 
podle velikosti papaláše. 
Na dodržování zákazu dbali 
strážci u městských bran, 
na nichž byl vyvěšen seznam 
„nežádoucích“ míst. lidé 
zásobující město z venkova se 
měli prokázat vrchnostenským 
vysvědčením, že nebyli 
vystaveni nákaze. a pozor! 
vrchnost měla svědčit pravdivě 
a potvrzení vydávat zdarma!

dále se nařízení zabývá 
i čistotou města. Pro očištění 
a ozdravení ovzduší se měl pálit 
jalovec, pelyněk a další byliny. 
Bylo přikázáno čistit prostory 
od všech páchnoucích věcí 
a doporučovalo se vydláždění 
struh, v nichž se voda drží 
a kazí a smradí. Páchnoucí 
voda se měla vynášet za město. 
Podle tehdejších názorů mohly 
být původem moru i zkažené 
a nezdravé pokrmy. Proto 
byli určeni kontroloři, kteří 
posuzovali zdravotní stav 
zabíjených zvířat.  

 Za rizikové se považovala 
i výměna ošacení a kontakt. 
Proto se zakazovaly různé 
situace a akce, kde bylo 
shromážděno více lidí.

Poněvadž též nebezpečná morová 
infekce takovou vlastnost má, že 
když jednou počne, snadně bez 
další příčiny per contagionem 

(nákazou) se rozšiřuje, anobrž 
šatův přichytí a z jednoho místa 
na druhé se přenáší. autoři 
nařízení varují například 
švadleny, správce škol, 
řemeslníky před pořádáním 
cechovních schůzí a zapovídají 
v hospodách a šencích zvláště 
v době nedělních pobožností 
schůzky, muziky, tance, páleného 
zjevné neb tajné prodávání 
vína i piva (kteréhož každý sobě 
domů vzíti může), na řád dávání, 
ožralství a všelijaké připíjení, 
kteráž těla lidská k snadnému 
nakažení připravují. Zdá se, že 
omezování shromažďování se 
netýkalo náboženských akcí, 
což je vzhledem k tehdejší době 
pochopitelné.

důležitá byla i izolace 
nemocných. Měla být 
vytipována místa, nejlépe před 
městy (…) a když by se tak kdo 
na morní bolest roznemohl, 
takového, zvláště řemeslnické 
tovaryše, čeládku a jiné chudé 
lidi, kteří by při mistřích 
a hospodářích svých pro těsnost 
domu a nedostatek zvláštních 
pokojův neb komor zůstati 
nemohli (…) ihned od jiných 
zdravých odděliti, do téhož místa 
vnésti a tam dle potřeby a lásky 
křesťanské hlídati. 

Městští ouřadové měli pro 
nemocné určit konkrétní osoby, 
duchovní, lékaře, lazebníky, 
apatykáře i některé osoby, jenž 
by jim v přinášení jídla a pití 
i v jiných potřebách posluhovaly. 
důvodem bylo nejen 
zabezpečení léčby, ale i ochrana 
jiných lékařů před nákazou. 
dokonce i některé apatyky 
dostávali peníze z obecních 
důchodů, aby byly léky dostupné 
pro chudé nemocné a lazarety.

Prostor byl věnován lidem 
na okraji společnosti. lidé ležící 
po ulicích měli být přijímáni 
do lazaretů. Zakazoval se 
jakýkoli podomní prodej 

použitého šatstva, peřin 
a žebrota po domech. Povaleči 
měli začít pracovat, nebo být 
vypuzeni z města. ti, kteří 
se jinak než žebrotou živit 
nemohou, měli být sepsáni 
a místo nich má vybírat úředník 
nad almužnou při chrámích 
Páně jako i v domích hostinských 
s nápisem, k jakému cíli od nich 
almužna dána býti má a poté 
svým svěřencům rozdělovat.

Ke konci nařízení pak 
nalézáme výzvy k vydávání 
a publikování případných 
lékařských poznatků, kterak 
by se člověk v čas morové 
rány od nakažených ušetřiti 
a zachovati mohl, a k tištění 
dalších pokynů. Závěrem 
čteme výhrůžku, že ten, kdo 
nebude plnit tato nařízení, bude 
tajit pobyt v prostoru, kde byl 
nemocný, bude přísně potrestán. 

tento dokument z roku 1649 
nám přibližuje snahu o faktická 
opatření zabraňující šíření 
choroby. logicky vycházela 
z tehdejších znalostí, poznatků 
a možností. 

Z nařízení můžeme dnes 
vyčíst, že doba nebyla tak 
nelítostná vůči slabším členům 
společnosti, že sociální cítění 
bylo na vysoké úrovni.  
stejně tak si uvědomujeme,  
že představy některých o silně 
rozšířené negramotnosti,  
nejsou správné.

Jako poučení si můžeme vzít, 
že omezení kontaktů bylo již 
tenkrát rozhodující. vím, že 
omezené kontakty mimo rodiny 
nám všem schází, ale stejně 
tak jako morové rány, i tato 
pandemie jednou skončí.

Libor Lev

opsáno, zkráceno, a drobně 
upraveno z článku „Proti černé 
smrti“ od Mgr. Pavly Státníkové, 
Vesmír č.2/2021, str 114-117
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Jak se koledovalo

Co napsat o letošní Tříkrálové sbírce? 
Již na Nový rok bylo jasné, že se situace zhoršuje a koledníci zřejmě nebudou chodit.  
Hledal se jiný způsob, jak sbírku realizovat. ve Křemži a Holubově jste měli možnost 
vidět pokladničky v obchodech, na poště apod. v Brloze zodpovědnost za kasičku přijaly 
prodavačky z Jednoty, patří jim za to velký dík. Na obci se o kasičku postarala paní 
Bombalová, i jí děkujeme. v Rojšíně proběhla sbírka v sobotu 9. ledna v kapličce a vybralo se 
8 050 Kč, v Brloze se pak v kostele vybralo 11 953 Kč.  Možná někteří přispěli ve Křemži,  
tam bylo pět pokladniček a vybralo se 21 748 Kč. Ještě se na třech místech vybralo  
v Holubově celkem 12 265 Kč. 

Přestože nebylo možné koledovat jako obvykle, vybrala se pěkná částka a všem, kdo přispěli, 
patří velké děKuJI. Mnozí si za kasičkou museli udělat vycházku, o to víc si toho vážíme. 
Ještě připomínám, že on-line sbírka stále probíhá (do konce dubna). 

Za sebe chci také poděkovat Jarce Kadlecové a hlavně paní veronice Mikešové, že v Brloze  
vše zařídila a doufám, že příští rok už bude bez omezení a koledníci budou moci opět  
za vámi přijít. 

Ještě jednou všem děkuji a přeji co nejnormálnější a nejpohodovější dny.

Růžena Pőschlová

STAVIVA - BARVY s.r.o.

STAVEBNINY • ZAHRADA • DOPRAVA 
MÍCHÁNÍ OMÍTEK A BAREV 

info@staviva-barvy.cz
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 Podle zákona č. 332/2020 Sb., o sčítání lidu, domů 
a bytů v roce 2021 a o změně zákona č. 89/1995 Sb., 
o státní statistické službě, ve znění pozdějších předpisů, 
(dále jen „zákon“) bude na celém území České republi-
ky přistoupeno ke sčítání lidu, domů a bytů (dále jen 
„sčítání“).

 Rozhodným okamžikem sčítání je půlnoc z pátku 
26. března 2021 na sobotu 27. března 2021. Fyzická 
osoba podléhající sčítání je povinna poskytnout zákonem 
požadované údaje. Sčítání je primárně navrženo jako 
online, tedy bez nutnosti kontaktu s dalšími osobami.

Sčítání podléhá:
a) každá fyzická osoba, která má v rozhodný okamžik 

na území České republiky trvalý pobyt nebo přechod-
ný pobyt nad 90 dnů, nebo které byl na území České 
republiky udělen azyl, doplňková ochrana nebo do-
časná ochrana,

b) každá další fyzická osoba, která je na území České 
republiky v rozhodný okamžik přítomna,

c) každý dům (i neobydlený) a každý byt (i neobydlený).

 Povinnost sečíst se se nevztahuje pouze na cizince, 
kteří jsou v  České republice na dobu kratší než 90  dnů 
(například turisté), a  na cizince požívající diplomatické 
výsady a imunity.

 Sčítání organizuje, řídí, koordinuje a jeho přípravu, pro-
vedení, zpracování a zveřejnění výsledků zabezpečuje 
Český statistický úřad (dále jen „Úřad“). Úřad pro potřeby 
sčítání přebírá údaje z informačních systémů veřejné správy 
podle paragrafu 7 zákona. Na přípravě a provedení 
sčítání Úřad spolupracuje s dodavatelem terénních prací 
a ústředními správními úřady uvedenými v zákoně.

 Obecní úřad zveřejní způsobem v místě obvyklým nej-
později 14 kalendářních dnů před rozhodným okamžikem 
tento dokument, seznam standardních sčítacích obvodů 
v obci včetně jejich vymezení a jména, příjmení a čísla 
průkazů sčítacích komisařů, kteří budou v jednotlivých 
sčítacích obvodech sčítání zajišťovat, včetně telefonního 
spojení na bezplatnou informační linku sčítání a oficiální 
internetové adresy sčítání.

 Sčítání osob se provede poskytnutím údajů jejich zá-
pisem do sčítacího formuláře povinnou osobou. Tou je 
každá plně svéprávná fyzická osoba podléhající sčítání. 
Za fyzickou osobu, která není plně svéprávná, poskytne 
údaje její zákonný zástupce nebo opatrovník, případně 

jiná osoba oprávněná za ni jednat podle občanského 
zákoníku. Sčítání lidu, domů a bytů se provádí vyplněním 
sčítacího formuláře pro domácnost. Údaje o domu a bytu 
poskytne jeho uživatel, v případě neobydleného bytu vlast-
ník domu nebo správce.

 Povinná osoba poskytne údaje jejich zápisem do sčíta- 
cího formuláře buď v elektronické podobě při online sčítání 
od 27. března 2021 do 9. dubna 2021, nebo následně 
při terénním došetření.

 Terénní došetření provádějí v jednotlivých sčítacích obvo- 
dech sčítací komisaři jmenovaní podle zákona. Sčítací 
komisař se při výkonu své funkce prokazuje průkazem 
sčítacího komisaře, případně na požádání povinné osoby 
též svým občanským průkazem nebo cestovním dokladem.

 Při terénním došetření sčítací komisař předá členu 
domácnosti, osobě žijící mimo domácnost, popřípadě 
vlastníku zařízení, které netvoří samostatný sčítací obvod, 
sčítací formulář v listinné podobě v předem oznámeném 
termínu nejpozději do 26. dubna 2021. Úřad je podle 
zákona oprávněn lhůtu prodloužit.

 Člen domácnosti, osoba žijící mimo domácnost nebo 
vlastník zařízení, které netvoří samostatný sčítací obvod, 
odevzdá vyplněný sčítací formulář v odpovědní obálce 
na poště nebo jej vhozením do poštovní schránky odešle 
zdarma na adresu P. O. Boxu sčítání, nebo jej doručí 
na kontaktní místo sčítání, nejpozději do 11. května 2021. 
Úřad je podle zákona oprávněn lhůtu prodloužit.

 Údaje zjištěné při sčítání jsou chráněny zákonem, 
nařízením o evropské statistice, GDPR a dalšími právními 
předpisy. Tyto údaje nesmějí být použity pro jiné než sta-
tistické účely. Sčítací komisaři, stejně jako všechny osoby, 
které se v souvislosti se zpracováním výsledků seznámí 
s individuálními nebo osobními údaji, jsou povinni o nich 
zachovat mlčenlivost. Povinnost mlčenlivosti je časově 
neomezená.

 Český statistický úřad žádá všechny občany, aby 
odpovědným vyplněním sčítacích formulářů přispěli 
k úspěšnému provedení sčítání.

Ing. Marek Rojíček, Ph.D.
předseda Českého statistického úřadu

OZNÁMENÍ
Českého statistického úřadu ze dne 9. 2. 2021

O KONÁNÍ SČÍTÁNÍ LIDU, DOMŮ A BYTŮ 
V ROCE 2021 V ČESKÉ REPUBLICE

www.scitani.cz
Inzerce
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Průběh sčítání 

Sčítání 2021 začíná rozhodným okamžikem 
o půlnoci z 26. na 27. 3. 2021. Do 9. 4. 2021 
má každý možnost sečíst se online prostřed- 
nictvím elektronického formuláře na webu 
www.scitani.cz nebo v  mobilní aplikaci. Kdo 
se nesečte online, má zákonnou povinnost 
od 17. 4. do 11. 5. 2021 vyplnit a odevzdat 
listinný formulář. Jeho distribuci zajišťují sčítací 
komisaři. 

Vzhledem k  současné epidemické situaci při-
pravil ČSÚ v  součinnosti s  Českou poštou 
a hlavní hygieničkou České republiky distribuci 
a  sběr listinných formulářů, při kterých dojde 
k  výraznému omezení fyzických kontaktů mezi 
sčítacími komisaři a  obyvatelstvem. Distribuce 
formulářů do domácností bude probíhat podob-
ně, jako nyní probíhá doručování doporučených 
poštovních zásilek, při dodržování přísných hygie- 
nických pravidel (ochranné pomůcky, dezinfek-
ce, fyzický kontakt primárně venku, minimalizace 
doby kontaktu). Z tohoto důvodu nebudou sčíta-
cí komisaři pomáhat s  vyplňováním formulářů. 
V případě potřeby se však můžete obrátit na info-
linku 840 30 40 50. Vyplněné formuláře bude 
možné odeslat v  předtištěné obálce prostřed- 
nictvím schránek České pošty nebo odevzdat 
na cca 800 kontaktních místech České pošty 
(vybrané pobočky). Odeslání bude zdarma. 
Kontaktní místa budou provozována za zvýše-
ných hygienických požadavků.

Koho se sčítání týká 

Sčítání  2021 je povinné pro všechny osoby, 
které mají k rozhodnému okamžiku trvalý pobyt 

nebo přechodný pobyt nad 90 dnů na území ČR. 
Sečíst se musí každá taková osoba, bez ohledu 
na místo skutečného pobytu, věk, svéprávnost 
a zdravotní stav. Za osoby mladší 18 let, osoby  
omezené ve svéprávnosti a  podobně provádí 
sečtení jejich zákonný zástupce, opatrovník 
nebo osoba k  tomu oprávněná. Sčítání se týká 
i cizinců přítomných v ČR v rozhodný okamžik, 
s  výjimkou diplomatů nebo cizinců s  krátkodo-
bým pobytem do 90 dnů. 

Kontaktní místa 

Kontaktní místa Sčítání 2021 najdete na vybra-
ných pobočkách České pošty a všech krajských 
správách Českého statistického úřadu. Poskytují 
široké veřejnosti informace o sčítání a jsou také 
místy, na kterých lze získat nebo odevzdat listin-
né formuláře. 

Ochrana dat 

Bezpečnost dat sčítání je zásadní. Veškeré osobní  
údaje jsou zpracovávány v souladu s příslušnými 
právními předpisy a používány jsou maximálně 
zabezpečené informační systémy. 

Přínos sčítání 

Výsledky jsou široce využitelné například při pří-
pravě programů bydlení, rozvoji infrastruktury 
nebo plánování lepší dostupnosti služeb. Infor- 
mace zjištěné během sčítání ovlivňují činnost 
veřejné správy, podnikatelské záměry i  směřo-
vání výzkumných či vědeckých pracovišť a v ko-
nečném důsledku ovlivňují život každého z nás.

Podrobnější informace naleznete na webu 
www.scitani.cz.

BEZPEČNĚ, ONLINE, RAZ DVA. 
SČÍTÁNÍ ZAČÍNÁ 27. BŘEZNA 2021.

www.scitani.cz

Nejbližší kontaktní místo je Pošta Křemže, Náměstí 14, 382 03, Křemže, telefon 954 238 211.

Inzerce
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Inzerce

V případě, že vy nebo člen vaší rodiny potřebuje pomoc  
Osobní asistence, neváhejte nás kontaktovat: 

Martina Bártová, vedoucí osobní asistence,  
e-mail: bartova@latran.cz, tel.: 773 58 77 58, 

informace naleznete na: www.asistence.krumlov.cz

Osobní asistence  
je v pandemii ještě potřebnější

Osobní asistence při neziskové organizaci ICOS Český Krumlov pomáhá seniorům i dětem 
a dospělým se zdravotním postižením, kteří potřebují pomoc druhých. Nejčastěji v domácím 
prostředí, ale i například při doprovodech k lékaři. Počet klientů a zájemců o službu Osobní 
asistence, která funguje již od roku 2008, roste každý rok. V době pandemie ale počet zájemců 
přibývá rychleji. Zvlášť u seniorů, kteří potřebují pomoc, ale mohou přes svá omezení či 
onemocnění zůstávat doma. S podporou. A tou je Osobní asistence, která se jen loni pravidelně 
starala o téměř 50 klientů. 

„Stáří, nemoc či zdravotní postižení nemusí ihned znamenat odchod do ústavního zařízení, dotyčný 
může zůstat doma, kde je zvyklý žít celý život, kde to zná, cítí se tu dobře a kde je šťastný,“ upřesňuje 
Martina Bártová, vedoucí služby Osobní asistence a pokračuje: „Z naší strany jde o různou míru 
podpory a pomoci – někdo potřebuje celodenní dohled a podporu, jiný jen například pomoc 
s hygienou a zajištěním stravy či vařením, další potřebuje nákup, úklid, odvoz k lékaři. Jednomu 
postačí naše asistence 2x týdně, jiný ji potřebuje denně i několikrát.  

Osobní asistence může pomáhat každý den v týdnu
osobní asistence funguje každý den od 7 do 19 hodin včetně víkendů. tým osobních asistentek  
využívá 6 služebních vozů, jedno z aut je upravené k převozu imobilních osob. díky vozidlům dojede 
kamkoliv po celém regionu českokrumlovska, tedy i do všech obcí Křemežska a Brložska.  
„Ke každému klientovi přistupujeme velmi individuálně, klient si sám určí, jak častá a jak dlouhá bude 
asistence, s čím potřebuje pomoci. Na základě požadavků klienta je vždy sepsána smlouva o poskytování 
osobní asistence. V průběhu může klient smlouvu rozšířit či upravit tak, aby mu co nejlépe vyhovovala,“ 
dodává Martina Bártová.

V pandemii potřebuje Osobní asistenci čím dál více lidí
Ingrid Jílková, výkonná ředitelka ICos český Krumlov upřesňuje aktuální situaci:  
„Tato doba prohlubuje již dřívější sociální izolaci některých seniorů. Dlouhodobé omezení kontaktů 
s rodinou, známými a přáteli znamená často větší potřebu osobní asistence. Zároveň nezřídka pandemie 
komplikuje pomoc dosud pečujících příbuzných, kteří jsou sami nemocní, v karanténě nebo musí zajistit 
péči o děti.“ U některých klientů tak asistence pomáhá častěji než dříve, u některých jinak. „Snažíme 
se ale navyšovat naše kapacity tak, abychom vyšli vstříc novým potřebám, i novým klientům. Jako tým 
osobní asistence jsme od listopadu pravidelně testovány a dodržujeme maximální možnou ochranu sebe 
a tím i našich klientů. I díku tomu zatím zvládáme poskytovat asistenci bez toho, aniž by se u nás nákaza 
objevila,“ uzavírá Ingrid Jílková z neziskové organizace ICos český Krumlov. 

Hana Šustrová, ICOS Český Krumlov
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…a teď něco na zub

Kotleta se  
šunkovou omáčkou
4 vepřové kotlety, drcený pepř, 
sůl, olej, (1 vejce natvrdo) 
na omáčku:20g másla,  
2 lžičky hladké mouky, 
1/2 dl šlehačky,120g šunky,  
sůl, ½ lžičky kari koření

Kotlety naklepeme a po obvodu 
na třech místech nařízneme, 
opepříme je po obou stranách, 
hodně potřeme olejem, složíme 
na sebe do porcelánové 
(z varného skla) misky 
a necháme v ledničce pod 
alobalem nejlépe přes noc 
uležet. druhý den kotlety 
vyndáme, osolíme a opečeme 
na horkém oleji 3 až 4 minuty 
z každé strany. 

Příprava omáčky: na rozehřátém 
másle osmahneme do zlatova 
mouku, zalijeme šlehačkou, 
rozšleháme, podle potřeby 
přidáme 0,5-1dl vody 
a povaříme. Pozor hustotu by 
měla mít tato omáčka jen o málo 
nižší než tatarka. Přidáme kari, 
zamícháme, vložíme šunku 
nakrájenou na malé kostičky 
nebo na proužky a podle chuti 
přisolíme. Necháme jen chvíli 
šunku prohřát a podáváme. 
Na talíři můžeme kotletu 
ozdobit kolečky vařeného vejce, 
případně šunkou. Podáváme 
s hranolky nebo s dílky brambor 
pečených na sucho.

ti, kdo volí zdravější variantu 
a mají rádi celer, mohou místo 
omáčky připravit Celerovou 
remuládu: 1 střední celer 
nastrouháme na hrubém 
struhadle, nebo nakrájíme 
na tenoučké jako sirka silné 
nudličky a zalijeme šťávou  
z 1/2 citronu. Přidáme 
majonézu, dijonskou hořčici,  
sůl a pepř, promícháme 
a nejlépe do druhého dne 
necháme uležet.

Koláčky „Karolinky“
2 skl. hladké mouky,  
2 skl. vloček, ¾ skl. másla,  
1 skl. cukru, ¾ skl. rozinek,  
2 vejce, špetka soli,  
1 prášek do pečiva

utřeme máslo, přidáme cukr 
a vejce, do vyšlehaného dáme 
mouku, sůl, vločky, rozinky 
a prášek do pečiva. utvoříme 
malé bochánky, dáme na plech 
vyložený pečícím papírem 
a pečeme v mírné troubě 
do zlatova.

Kuřecí kari
Příprava masa: kuřecí maso, 
bílý jogurt, olivový olej, sůl, 
koření podle chuti (kari,  
garam masala, nové koření, 
římský kmín, kurkuma,…)

Maso nakrájíme na větší 
kousky a naložíme přes noc 

do marinády připravené 
z jogurtu, olivového oleje, 
soli a koření. druhý den maso 
vyndáme z lednice a chvilku 
pečeme na pečícím papíru 
na 180 stupňů, aby maso 
„chytlo barvu“.

omáčka: 60 g másla, 60 g 
kokosu, 300 g jablek, 300 g 
cibule a koření podle chuti 
(podobně jako k přípravě masa)

Cibuli nakrájíme na jemno 
a na másle zlehka opékáme, 
po zhnědnutí cibule přidáme 
koření a ještě chvilku opékáme. 
Pak přidáme kokos, nadrobno 
nakrájená jablka, podlijeme 
vodou a vaříme, dokud jablka 
nezměknou. Poté rozmixujeme 
a do omáčky přidáme maso 
a ještě alespoň 30 minut 
vaříme společně. dochutíme 
solí. Podáváme s dušenou 
rýží, do které můžeme přidat 
hřebíček, kardamom, badyán.

red.

Růžena Pöschlová

Kuřecí kari
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Penne con  
pollo e spinaci  
– Hugovy těstoviny 
s kuřecím masem 
a špenátem

cca 4 porce 

1 velké kuřecí prso (cca 300 g), 
500 g těstovin penne rigatoni, 
asi 2 hrsti listového špenátu, 
1/2 kostičky kuřecího bujonu, 
asi 0,75 l rostlinné smetany 
(např. Prima Cucina, Rama 
Cremefine), asi 2-3 stroužky 
česneku, sůl, pepř, trocha oleje

těstoviny uvaříme v osolené 
vodě all dente. Maso pokrájíme 
na menší kostky, osolíme 
a opepříme. v hlubší pánvi 
osmahneme na troše oleje 
maso, když je skoro hotové, 
přisypeme nadrobno posekaný 

česnek  - nerestujeme dlouho, 
aby nezhořkl. Zhruba v 1 dl 
vody rozmícháme bujon, 
zalijeme maso a přidáme 
smetanu. do takto připravené 
směsi, která by měla být hustá 
asi jako svíčková omáčka, 
vmícháme předem uvařené 
těstoviny. vše řádně prohřejeme 
a do horkého pokrmu vsypeme 
asi dvě hrsti špenátu. vypneme 
sporák a necháme špenát 
propařit. dle chuti dosolíme, 
dopepříme, můžeme doladit 
česnekem.

v případě, že použijete 
klasickou smetanu, která tolik 
nehoustne, můžete dohustit 
solamylem.

tohle jídlo je oblíbené u dětí 
na táboře, hostů v naší 
restauraci, ale i u sportovců, 
kterým občas vaříme 
na různých soustředěních. 

Michal Dosek

Papriková 
polévka
2 červené papriky 
(ideálně jedna kapie 
a jedna třeba ramiro), 2  
brambory, 1 střední cibule, 
vývar 

očištěná zelenina se nakrájí 
na větší kousky, zalije vývarem 
(asi jen 1 cm nad zeleninu) 
a dá se vařit na asi 15 minut. 
Pak se vše rozmixuje tyčovým 
mixérem, dochutí solí a pepřem. 
Pro zjemnění přidávám plátek 
másla a asi 4 lžíce smetany 
(nebo mléka). Pokud se nedá 
vody moc, není potřeba nijak 
zahušťovat.

často jsme si tuhle polévku 
dělali s taťkou. Moc mi k ní 
chutná kořenový chleba - pak 
mi úplně stačí k večeři nebo 
v létě k lehkému obědu.

Iveta Dosková

Když se sčítalo před 100 a 91 lety…
Před sto lety 15. února 1921 došlo k prvnímu sčítání lidu  
v nově vzniklém Československu.
dle sčítání lidu provedeného již 16. února 1921 napočteno v Brloze 761 osob, z nichž 715 čechů  
a 46 Němců (… dozvíte se v 1. a. 2. tajence…). K římskokatolické církvi přihlásilo se 725, 
k československé 35 a 1 bez vyznání (cizinec).

Napočteno 110 domů, z nichž dva neobydlené (…3. tajenka). Bytových stran napočteno 177.   

Z Pamětní knihy obce Brložské, s. 18, napsáno Antonínem Krausem, řídícím učitelem v Brloze

oBeC čeCHů NěMCů CelKeM
Brloh 714 46 760
Rojšín 196 7 203
Nová Ves 607 8 615
Janské Údolí 89 474 563
Jaronín 155 215 370
Kugelweit 4 118 122
CELKEM 1765 868 2 633

Školní kronika 1926 – 1971 (dostupná na stránkách digi.ceskearchivy.cz)
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K dalšímu sčítání lidu došlo roku 1930
dne 2. prosince 1930 konáno bylo druhé sčítání lidu. vypočítáno bylo celkem 823 obyvatelů, z toho 776 
české národnosti a 47 německé národnosti. dle sčítání lidu v roce 1921 přibilo 62 osob, z toho 61 české 
národnosti a 1 německé národnosti.

Z Pamětní knihy obce Brložské, napsáno Antonínem Krausem, řídícím učitelem v Brloze

vláda nařídila pro celou republiku sčítání – soupis hospodářství a živností, spojený se sčítáním 
dobytka (den soupisu 27. květen). stejně tak probíhal soupis ovocných stromů podle stavu ke 20. 
září 1930 a všeobecný soupis obyvatelstva k 1. prosinci 1930. v této obci (o výměře 2. 043 ha) bylo 
napočteno:

v osadě Jaronín 48 domů, 228 obyvatel a to 148 Němců, 79 čechů a 1 cizinec.

v osadě Kuklvejt 27 domů, 123 obyvatel a to 122 Němců, 1 čech.

v osadě sedmichalupy 30 domů, 109 obyvatel a to 66 Němců, 43 čechů.

v osadě české Chalupy 10 domů, 40 obyvatel a to 0 Němců, 40 čechů.

Celkem 115 domů, 500 obyvatel, 336 Němců, 163 čechů a 1 cizinec.

K náboženství římskokatolickému se hlásí 495 obyvatel, k československému náboženskému vyznání  
4 obyvatelé a 1 bez vyznání.                                                                           Obecní kronika obce Jaronín, s. 53 

napsal Wenzel Mautschka

Luštění  
s medvědem
v každém čísle Zpravodaje vám přinášíme jeden obrázek (uprostřed křížovky) 
z našeho brložského regionu a vaším úkolem je určit, kde se nachází. K tomu si 
ještě vyluštíte křížovku, jejíž tajenka se též váže k naší obci. Pak stačí vše napsat 
a přinést do knihovny, vhodit do schránky na oÚ nebo poslat poštou či e-mailem na adresu 
knihovna@obecbrloh.cz, a to do konce května. 
Nezapomeňte na zpáteční adresu!
Tentokrát vám tajenka doplní text z článku Když se sčítalo před 100 a 91 lety.
Tři úspěšní vylosovaní získají bonboniéru.

Jak dopadlo luštění z minulého čísla? 
Fotografie uvnitř křížovky: uKaZatel Na HosPodu Na JaRoNíCH
tajenka z křížovky zněla:  1. PaMěť Je výsadou BlBýCH 
       2. čas sI PaMatovat
 3. Musí vyMýŠlet   

tentokrát došly 3 správné odpovědi a výherci jsou tedy všichni, a to libuše Jiřičková, dana sklářová 
a Kamil tyl. 

Srdečně blahopřejeme! 

Výhra (kartáč na čištění obuvi) je pro vás připravena v knihovně.
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Křížovka byla vytvořena v programu Crosswords - ItPro CZ -http://crosswords.itpro.cz
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Záhada ztracené školy

Vážení rodiče, vážené děti a především všichni detektivové,
na trase naučné stezky Brložsko jsme pro vás připravili zábavnou stezku, plnou  úkolů pro malé  
i velké detektivy.  Na jedné trase na vás čekají dvě varianty stezky. První jednodušší  je určena pro 
menší děti (zelená varianta), druhá složitější pro větší děti (červená barva). Před vstupem na stezku 
si stáhněte na našich internetových stránkách kartičku na doplňování správných odpovědí (nebo si 
ji můžete vystřihnout dole na této stránce Zpravodaje). Během cesty do ní budete zapisovat správné 
odpovědi – kód.  Kód pak zadejte na webu (odkaz najdete na konci stezky), pokud bude správný,  
čeká na vás diplom a kartička detektiva. více informací najdete na internetových stránkách  
www.obecbrloh.cz.
Dodržujte prosím všechna epidemiologická pravidla.

TAJEMNÝ KÓD 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 

jméno: 

10 Krevní skup
iny 
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1 Pátrací akc
e 

Dostali jsme hlášku, že bylo ukradeno vozidlo z autosalonu 
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emného kódu
. 
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1 Pátrací akc
e 

Máš-li bystré
 oko, jsi sch

opný se pozo
rně podívat

 na tento ré
bus a přijít

 na 

to, které z 
čísel nepatř

í mezi ostat
ní. To, kter

é právě nep
atří mezi os

tatní, 

je první číslicí tajemného kódu. (Důvodů, proč tam právě jedno z nich 

nepatří, je 
více. Přišel

 jsi na ně?) Moji drazí ko
legové, 

oslovuji vás
 jménem dete

ktivní kanc
eláře Všudy

byl. 

Dostal jsem 
zprávu, že z

 internetov
ých map zmi

zela 

vyhlášená š
kola! A to n

emůžeme nec
hat jen tak!

 Já vám 

pomohu škol
u najít. Vla

stním pátrá
ním jsem zji

stil, 

že k obnoven
í viditelnos

ti této škol
y na mapě je

 potřeba 

získat tajem
ný kód. Aby

ste jej získ
ali, musíte 

prokázat, že
 jste schopn

i detektivn
í práce, 

a že víte, co
 takový det

ektiv musí u
mět. 

Já vám v to
m pomohu. V

ydejte se se
 mnou na ce

stu, 

kde projdete
 detektivní

 zkouškou 

a získáte po
třebný deset

imístný kód
.  

 

Držím vám p
alce! 
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v současné době nejsou plánované žádné kulturní akce. aktuální informace můžete sledovat na našich 
webových stránkách www.obecbrloh.cz.
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